
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

П Р О Т О К О Л 

12.02.2021                                        м.Черкаси                                                 № 2 

 

 

Засідання постійної комісії обласної ради  

з питань розвитку інфраструктури  

та житлово-комунального господарства 

 

Всього членів комісії   - 5 

На засіданні присутні  - 5: Петренко О.М. - голова комісії, Клімов Є.П. - 

заступник голови комісії, Ковальчук О.С., Мкртчян А.А., Таран Є.В. 

 

Відсутні: - 0 

 

 
Запрошені на засідання комісії: 

 Мацко Олександр Францович – начальник управління капітального 

будівництва Департаменту будівництва обласної державної адміністрації 

 Паніщев Богдан Євгенійович - керівник секретаріату обласної ради 

 Синільник Сергій Анатолійович - голова Фонду Державного підприємства 

«Черкаський обласний фонд індивідуального житлового будівництва на селі» 

 Стеценко Василь Борисович - директор Департаменту регіонального 

розвитку обласної державної адміністрації 

 Чубань Сергій Васильович - директор Департаменту інфраструктури та 

житлово-комунального господарства обласної державної адміністрації 

 

 В засіданні постійної комісії обласної ради взяли участь перший заступник 

голови обласної ради Сущенко Роман Володимирович, заступник голови обласної 

ради Мушієк Михайло Григорович, заступник голови обласної ради Доманський 

Володимир Миколайович. 

 

Порядок денний: 

 

1. Про обрання секретаря постійної комісії 

Петренко 

Олег Миколайович 

- голова постійної комісії 

 



2. Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської області на 

2021 рік 

Стеценко  

Василь Борисович  - 

- директор Департаменту регіонального 

розвитку обласної державної адміністрації 

 

3. Про План реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2021-

2023 роки 

Стеценко  

Василь Борисович  - 

- директор Департаменту регіонального 

розвитку обласної державної адміністрації 

 

4. Про внесення змін до рішення обласної ради від 29.04.2011 № 5-2/VІ «Про 

Програму підвищення енергоефективності та зменшення споживання енергоносіїв 

Черкаської області на 2011-2020 роки» 

Чубань 

Сергій Васильович 

- директор Департаменту інфраструктури та 

житлово-комунального господарства обласної 

державної адміністрації 

 

5. Про внесення змін до Програми розвитку автомобільних доріг загального 

користування Черкаської області на 2019-2022 роки 

Мацко  

Олександр Францович 

- начальник управління капітального будівництва 

Департаменту будівництва обласної державної 

адміністрації 

 

6. Про хід виконання рішення обласної ради від 19.02.2016 № 3-16/VII «Про 

обласну цільову програму підтримки індивідуального житлового будівництва на 

селі «Власний дім» на 2016-2020 роки» у 2020 році 

Синільник  

Сергій Анатолійович 

- голова Фонду Державного підприємства 

«Черкаський обласний фонд індивідуального 

житлового будівництва на селі» 

 

7. Про    внесення    змін    до    рішення     обласної    ради    від    19.02.2016   

№ 3-16/VII «Про обласну цільову програму підтримки індивідуального житлового 

будівництва на селі «Власний дім» на 2016-2020 роки» 

Синільник  

Сергій Анатолійович 

- голова Фонду Державного підприємства 

«Черкаський обласний фонд індивідуального 

житлового будівництва на селі»  

 

8. Про план роботи Черкаської обласної ради на 2021рік 

Паніщев 

Богдан Євгенійович 

- керівник секретаріату обласної ради 

 

9. Про звернення народного депутата України Качури О.А. щодо підтримки 

проєкту Постанови Верховної Ради України від 12.01.2021 № 4581 «Про зупинення 

підвищення тарифів на енергоносії та перегляд їх розмірів» 

Петренко 

Олег Миколайович 

- голова постійної комісії 

 



 

10. Про звернення Смілянської міської ради до Черкаської обласної ради щодо 

підтримки рішення Смілянської міської ради від 27.01.2021 № 7-12/VII 

Петренко 

Олег Миколайович 

- голова постійної комісії 

 

 

1. СЛУХАЛИ:  

Петренка О.М., який запропонував обрати секретарем постійної комісії 

Ковальчука Олександра Сергійовича. 

 

ВИРІШИЛИ: обрати секретарем постійної комісії обласної ради з питань розвитку 

інфраструктури та житлово-комунального господарства Ковальчука Олександра 

Сергійовича. 

 

  «За» –  5,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

2. СЛУХАЛИ:  

Стеценка В.Б., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення обласної  

ради «Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської області на 

2021 рік». Зазначив, що у січні - червні 2020 року в області прийнято в 

експлуатацію 47,7 тис. кв. м загальної площі житла, що на 34,5 % менше, ніж за 

відповідний період попереднього року. Обсяг будівельних робіт у січні – жовтні 

2020 року збільшився на 5,5 % за рахунок збільшення будівництва інженерних 

спорудна 16,6 %. 

Для покращення транспортної інфраструктури області у 2020 році виконано 

робіт з капітального, поточних ремонтів та експлуатаційного утримання 

автомобільних доріг загального користування місцевого значення на суму 400,9 

млн грн (83% від спрямованих асигнувань). На 3-х об’єктах виконано роботи з 

капітального ремонту на 100 %, ще на 3-х – на 90 %, на 8-и – роботи розпочато. 

Роботи з поточного середнього ремонту на 15 об’єктах виконано  на  100 %,  при  

цьому  введено  в  експлуатацію  32,53  км доріг, на  5 об’єктах ремонтні роботи 

виконано на 90%. Повністю відремонтовано 59,23 км асфальтового покриття; 

ліквідовано 204429 м2 ямковості; встановлено 318 дорожніх знаків; нанесено 317,3 

км дорожньої розмітки та 60 пішохідних переходів (902 м2). 

Петренка О.М., який запропонував зміни до проєкту рішення у  пункті  «3. 

відновлення роботи КП «Аеропорт Черкаси Черкаської обласної ради» 

доповнивши його пунктом такого змісту «здійснення заходів щодо сертифікації 

аеропорту». 

 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ:  

 1. Пропонувати    внести    зміни    до   проєкту   рішення   у   пункті   «3. 

відновлення роботи КП «Аеропорт Черкаси Черкаської обласної ради» основних 

заходів для виконання пріоритетних  цілей  на  2021  рік  розділу  «1.7. 



Транспортна інфраструктура» доповнивши пунктом такого змісту «здійснення 

заходів щодо сертифікації аеропорту;» 

 2. Підтримати    проєкт    рішення    «Про    Програму    економічного    і 

соціального розвитку Черкаської області на 2021 рік» (зі змінами) та 

рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради.. 

 

  «За» –  5,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

Висновок №2/1 додається. 

 

 

3. СЛУХАЛИ:  

Стеценка В.Б., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення обласної  

ради «Про План реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2021-

2023 роки». Зазначив, що відповідно до стратегічних цілей, визначених Стратегією 

розвитку Черкаської області на період 2021 – 2027 роки, Планом реалізації 

Стратегії передбачено 5 програм (зокрема 2 напрями SMART-спеціалізації 

регіону), в рамках яких реалізуються проекти регіонального   розвитку   протягом   

усього  періоду  впровадження  Стратегії  і, зокрема, в періоді 2021 – 2023 роки.  

План реалізації Стратегії спрямований на використання основних 

економічних можливостей області, соціальну інтеграцію, розвиток 

інфраструктури, захист довкілля з урахуванням збереження природних, 

культурних та історичних ресурсів і надбань. 

Програма «ВИСОКА ЯКІСТЬ ЖИТТЯ: екологія, безпека, інфраструктура» є 

програмою, яка спрямована на збереження навколишнього середовища, безпеку 

населення та територій, розвиток інфраструктури (в т. ч. інклюзивно-

орієнтованої), розвиток цифрових технологій. 

Петренка О.М.,  який   запропонував  доповнити  програму  в  розділі  «3.8 

Проведення заходів щодо боротьби з деградацією земель та опустелюванням» 

підпунктом «розвиток системи зрошування земель Черкаської області». 

 

Проєкт рішення додається. 

 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Пропонувати    внести   зміни    до    основних    заходів   проєкту   «3.8 

Проведення заходів щодо боротьби з деградацією земель та опустелюванням» 

проєктів програми 3: ВИСОКА ЯКІСТЬ ЖИТТЯ: екологія, безпека, 

інфраструктура доповнити підпунктом такого змісту: 

«• розвиток системи зрошення».  

2. Підтримати проєкт рішення «Про План реалізації Стратегії розвитку 

Черкаської області на період 2021-2023 роки» (із змінами) та рекомендувати до 

розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 

  «За» –  5,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

Висновок №2/2 додається. 



 

 

4. СЛУХАЛИ:  

Чубаня С.В., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення обласної  

ради «Про внесення змін до рішення обласної ради від 29.04.2011 № 5-2/VІ «Про 

Програму підвищення енергоефективності та зменшення споживання енергоносіїв 

Черкаської області на 2011-2020 роки». Зазначив, що метою  проекту рішення є 

внесення змін  до  рішення  обласної  ради  від  29.04.2011  № 5-2/VІ та приведення 

його у відповідність до постанови Кабінету Міністрів Українивід 01.03.2010 № 243 

«Про затвердження Державної цільової економічної програми енергоефективності 

і розвитку сфери виробництва енергоносіїв з відновлювальних джерел енергії та 

альтернативних видів палива на 2010-2021», а саме продовження до 31.12.2021 

строку дії Програми.  

 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про внесення змін до рішення обласної 

ради від 29.04.2011 № 5-2/VІ «Про Програму підвищення енергоефективності та 

зменшення споживання енергоносіїв Черкаської області на 2011-2020 роки» та 

рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 
«За» –  5,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

Висновок №2/3 додається. 

 

 

5. СЛУХАЛИ:  

Мацко О.Ф., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення обласної  

ради «Про внесення змін до Програми розвитку автомобільних доріг загального 

користування Черкаської області на 2019-2022 роки». Зазначив, що проєкт 

рішення підготовлений з метою упорядкування процедури включення об’єктів 

робіт з будівництва, реконструкції, ремонту та утримання доріг комунальної 

власності до Переліків в частині уточнення критеріїв включення. Одним із 

критеріїв є співфінансування за рахунок коштів місцевих бюджетів, за умови 

наявності відповідного фінансового ресурсу, у таких пропорціях: 

- для міст в розмірі не менше 50% необхідного обсягу фінансування; 

- для інших населених пунктів у розмірі не менше 30% необхідного обсягу 

фінансування. 

Мушієка М.Г., який зауважив, що в Програмі відповідальні виконавці 

повідомляють Департамент інфраструктури Черкаської ОДА про дати проведення 

процедур закупівель, залучених до робіт підрядників та графіки виконання робіт, 

тому запропонував внести зміни у розділі 7 «Фінансування Програми» у пункті 7.6 

після слів «Департамент будівництва Черкаської ОДА» доповнивши словами «та 

Черкаську обласну раду.». 

Петренка О.М., який зауважив, що не всі громади зможуть дозволити собі 

співфінансування у розмірі 30%, а тому запропонував внести зміни до підпункту 



5.2.4 пункту 5 розділу 5 «Перелік завдань і заходів Програми та результативні 

показники» набирають чинності з 01 січня 2022 року» 

 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Пропонувати внести до проєкту рішення обласної ради «Про внесення 

змін до Програми розвитку автомобільних доріг загального користування 

Черкаської області на 2019-2022 роки» зміни, доповнивши пунктами такого 

змісту: 

«2. Зміни до підпункту 5.2.4 пункту 5 розділу 5 «Перелік завдань і заходів 

Програми та результативні показники» набирають чинності з 01 січня 2022 року» 

3. У розділі 7 «Фінансування Програми» у пункті 7.6 після слів 

«Департамент будівництва Черкаської ОДА» доповнити словами «та Черкаську 

обласну раду.». 

2. Підтримати проєкт рішення «Про внесення змін до Програми розвитку 

автомобільних доріг загального користування Черкаської області на 2019-2022 

роки» (із змінами) та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної 

ради. 

 

«За» –  5,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

Висновок №2/4 додається. 

 

 

6. СЛУХАЛИ:  

 Синільника С.А., який поінформував членів комісії про хід виконання 

рішення обласної ради від 19.02.2016 № 3-16/VII «Про обласну цільову програму 

підтримки індивідуального житлового будівництва на селі «Власний дім» на 2016-

2020 роки» у 2020 році. Зазначив, що за період дії програми укладено 17 договорів 

на загальну суму 650 560, 0 грн із них: 

 3 кредити на придбання індивідуального житла – 198,4 тис. грн, 148,0 тис. 

грн, 100,0 тис. грн. 

 14   кредитів   на   суму   163,2  тис. грн.   на   водопостачання  будинків   в с. 

Владиславчик Монастирищенського району. 

 На реалізацію програми у 2016-2020 роках із обласного бюджету було 

затверджено загальний обсяг асигнувань – 4 461 787,0 грн. Загальний обсяг 

фактично використаних бюджетних асигнувань – 724 084,0 грн.  

 На реалізацію програми у 2016-2020 роках із державного бюджету було 

затверджено загальний обсяг асигнувань – 1 090 000,0 грн. Загальний обсяг 

фактично використаних бюджетних асигнувань – 336 000,0 грн. 

 Кредиторська заборгованість станом на 01.01.2021 становить: 

- обласний бюджет – 1 788 415,66 грн 

- державний бюджет – 1 633 311,55 грн 

 

Інформація додається. 

 



ВИРІШИЛИ: інформацію   хід   виконання   рішення  обласної  ради  від  

19.02.2016 № 3-16/VII «Про обласну цільову програму підтримки індивідуального 

житлового будівництва на селі «Власний дім» на 2016-2020 роки» у 2020 році 

взяти до відома та продовжити контроль за його виконанням. 

 
«За» –  5,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

Висновок №2/5 додається. 

 

7. СЛУХАЛИ:  

 Синільника С.А., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення «Про 

внесення змін до рішення обласної ради від 19.02.2016 № 3-16/VII «Про обласну 

цільову програму підтримки індивідуального житлового будівництва на селі 

«Власний дім» на 2016-2020 роки». Зазначив, що зміни стосуються в першу чергу 

щодо продовження до 31.12.2021 строку дії обласної цільової програми підтримки 

індивідуального житлового будівництва на селі «Власний дім» на 2016-2020 

роки». Також у додатку 4 до Програми «Напрями діяльності та заходи обласної 

цільової програми підтримки індивідуального житлового будівництва на селі 

«Власний дім» на 2016-2020 роки» у 2021 році на нове будівництво, завершення 

будівництва, реконструкцію передбачити 400.0 тис грн., а на придбання житлових 

будинків – 1 000 тис. грн. 

 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про внесення змін до рішення обласної 

ради від 29.04.2011 № 5-2/VІ «Про внесення змін до рішення обласної ради від 

19.02.2016 № 3-16/VII «Про обласну цільову програму підтримки індивідуального 

житлового будівництва на селі «Власний дім» на 2016-2020 роки» та 

рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 
«За» –  5,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

Висновок №2/6 додається. 

 

8. СЛУХАЛИ: 

 Паніщева Б.Є., який ознайомив членів комісії з проєктом рішення «Про план 

роботи Черкаської обласної ради на 2021рік». 

 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення «Про план роботи Черкаської обласної 

ради на 2021рікк» та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної 

ради. 

 

«За» –  5,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

Висновок №2/7 додається. 



 

 

9. СЛУХАЛИ: 

 Петренка О.М., який зазначив, що на розгляд постійної комісії включені ще 

2 питання, а саме: «Про звернення народного депутата України Качури О.А. щодо 

підтримки проєкту Постанови Верховної  Ради  України  від  12.01.2021 № 4581 

«Про зупинення підвищення тарифів на енергоносії та перегляд їх розмірів» та 

«Про звернення Смілянської міської ради до Черкаської обласної ради   щодо   

підтримки   рішення  Смілянської  міської  ради  від  27.01.2021  № 7-12/VII.  

 Враховуючи, що фракціями обласної ради розробляється спільне звернення 

депутатів Черкаської обласної ради до Верховної Ради України, Кабінету 

Міністрів України, Національної комісії, що здійснює державне регулювання у 

сферах енергетики та комунальних послуг, щодо врегулювання питання 

підвищення тарифів, запропонував повернутися до розгляду звернення народного 

депутата України Качури О.А. щодо підтримки проєкту Постанови Верховної  

Ради  України  від  12.01.2021 № 4581 «Про зупинення підвищення тарифів на 

енергоносії та перегляд їх розмірів» та звернення Смілянської міської ради до 

Черкаської обласної ради щодо підтримки рішення  Смілянської  міської  ради  від  

27.01.2021  № 7-12/VII на наступному засіданні постійної комісії. 

 

ВИРІШИЛИ: повернутися до розгляду звернення народного депутата України 

Качури О.А. щодо підтримки проєкту Постанови Верховної  Ради  України  від  

12.01.2021 № 4581 «Про зупинення підвищення тарифів на енергоносії та перегляд 

їх розмірів» та звернення Смілянської міської ради до Черкаської обласної ради 

щодо підтримки рішення  Смілянської  міської  ради  від  27.01.2021  № 7-12/VII 

на наступному засіданні постійної комісії. 

 
«За» –  5,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

Голова постійної комісії       О. ПЕТРЕНКО 

 

 

 

Секретар постійної комісії      О. КОВАЛЬЧУК 


